
Tarhos Község Önkormányzat 
Képviselő-testülete 

          Ügyrendi Bizottsága 
                  T a r h o s 
  

  
J e g y z ő k ö n y v 

  
  

Készült: Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete Ügyrendi Bizottságának 2007. szeptember 10-én megtartott üléséről. 
  
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme (Tarhos, Petőfi u. 29.) 
  
Az ülés elnöke: Papp József a bizottság elnöke 
  
Jelen vannak: Papp József az ügyrendi bizottság elnöke, Dolog Péter, Kiszelné Pankotai Erzsébet bizottsági tagok, Hornok Sándor polgármester, Dr. Balaton 
Henrietta jegyző, Vámos Jánosné pénzügyi főelőadó, Lipcsei Jánosné jegyzőkönyvvezető 
  
Papp József a bizottság elnöke köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a bizottsági ülésről Szilágyi Anikó és Kürti Sándorné bizottsági tagok 
hiányoznak. Az ülés határozatképes. Az ülést megnyitja. Jegyzőkönyv vezetésére felkéri Lipcsei Jánosné főelőadót. 
  
A meghívóban közölt napirend elfogadására tesz javaslatot: 
  
N a p i r e n d : 
  
1./ A 2007. évi költségvetés I. félévi módosítása 

      Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
2./ A 2007. évi költségvetés I. félévi teljesítése 
     Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
3./ Beszámoló a 2007. I. félévi adókötelezettség teljesítéséről 
     Előadó: Dr. Balaton Henrietta jegyző 
  
4./ SZMSZ módosítása 
     Előadó: Dr. Balaton Henrietta jegyző 
  
5./ Hulladékgazdálkodási terv elfogadása 
     Előadó: Dr. Balaton Henrietta jegyző 
  
6./ Településrendezési terv elfogadása 
     Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Kéri, hogy a napirendi pontok elfogadásáról szavazzanak. 
  
  
Tarhos Község Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal a napirendi pontokat elfogadja megtárgyalásra. 
  
1./ Napirend: A 2007. évi költségvetés I. félévi módosítása 
                      Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Papp József  megkérdezi Hornok Sándor polgármestert, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
  
Hornok Sándor: nincs szóbeli kiegészítése. 
  
Papp József: van-e kérdés, hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Papp József  elfogadásra javasolja a 2007. évi költségvetés I. félévi módosítását, kéri az Ügyrendi Bizottság tagjait, hogy szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
9/2007. (IX. 10.) határozat: 

Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága a 2007. évi költségvetés I. félévi módosítását megtárgyalta és a képviselő-
testületnek elfogadásra javasolja. 
  
2./ Napirend: A 2007. évi költségvetés I. félévi teljesítése 
                      Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Papp József megkérdezi Hornok Sándor polgármestert, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
  
Hornok Sándor: nincs szóbeli kiegészítése. 
  
Papp József: a 2/B számú mellékletben létszámként 12 fő szerepel, kik szerepelnek itt? 
  
Vámos Jánosné: közcélú, közhasznú, MT-s munkavállalók szerepelnek itt. 
  
Papp József: van-e még kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Papp József elfogadásra javasolja a 2007. évi költségvetés I. félévi teljesítését, kéri az ügyrendi bizottságot, hogy szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
10/2007. (IX. 10.) határozat: 
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága a 2007. évi költségvetés I. félévi teljesítését megtárgyalta és a képviselő-
testületnek elfogadásra javasolja. 
  
  
3./ Napirend: Beszámoló a 2007. I. félévi adókötelezettség teljesítéséről 
                      Előadó: Dr. Balaton Henrietta jegyző 



  
Papp József megkérdezi Dr. Balaton Henrietta jegyzőt, van-e szóbeli kiegészítése? 
  
Dr. Balaton Henrietta jegyző átadja a szót Lipcsei Jánosnénak. 
  
Lipcsei Jánosné: nincs szóbeli kiegészítése. 
  
Papp József: az önkormányzati döntés miatti adócsökkentés a 70. év felettiek adókedvezményét jelenti? 
  
Lipcsei Jánosné: igen, a 70. év felettiek részére adott adókedvezményt jelenti. 
  
Kiszelné Pankotai Erzsébet: kommunális adó hátralék az egész évre vonatkozó hátralék? 
  
Lipcsei Jánosné: a záró összes hátralék -1.258.000,- Ft - az egész évre kimutatott hátralék, melyből a nem esedékes hátralékot - 1.136.500,- Ft-ot - 
szeptember 15-én fizeti meg a lakosság. 
  
Papp József: van-e még kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Papp József elfogadásra javasolja a 2007. I. félévi adókötelezettség teljesítéséről szóló beszámolót, kéri az ügyrendi bizottságot, hogy szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
11/2007. (IX. 10.) határozat: 

Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága a 2007. I. félévi adókötelezettség teljesítéséről szóló beszámolót megtárgyalta 
és a képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
  
Hornok Sándor: van-e a bizottságnak kérdése, mert ha nincs, akkor távozna az ülésről. 
  
Papp József: a településszerkezeti tervvel kapcsolatban lett volna kérdése. 
  
Hornok Sándor: Dr. Balaton Henrietta jegyző meg fogja mutatni. Elmondja, hogy a településrendezési terv elkészítését még az előző testület kezdeményezte. 
2005 óta készül, ebben az évbe jutott olyan fázisba, hogy a település önkormányzata elfogadja. Előzetesen a terveket kontrollálták a lakosok, civil 
szervezetek, szakhatóságok. Az országos főépítész most már jóváhagyta a tervet, ezen már változtatni nem lehet. 
  
Papp József : vannak komoly változások? 
  
Hornok Sándor: vannak elképzelések, melyeket a terv tartalmaz. Komoly vita előzte meg azt, hogy hol menjen a sarkadkeresztúri út. A testület úgy döntött, 
hogy ne a megyei rendezési tervben foglalt nyomvonalon menjen az út, hanem Békéserdőn meglévő kövesúton, majd tovább az országúton. Tartalmazza a 
terv még pl. vizes élőhely kialakításának helyét. 
  
Dolog Péter: mennyi az esélye annak, hogy a Sarkadkeresztúrra vezető út megépüljön? 
  
Hornok Sándor: ez az út szerepel a Nemzeti Fejlesztési Tervben, csak most előre sorolták a 47-es, 44-es út korszerűsítését. A tervbe részletesen 
leszabályozásra került a bel- és külterület, ezen 10 évig nem lehet változtatni. Ha valaki olyan beruházást szeretne megvalósítani, ami nem szerepel a 
tervben, akkor azt nem lehet engedélyezni, vagy a tervezési költséget ki kell fizetni, ami több millió forint. 
  
Hornok Sándor polgármester távozik az ülésről. 
  
4./ Napirend: SZMSZ módosítása 
                  Előadó: Dr. Balaton Henrietta jegyző 
  
Papp József megkérdezi Dr. Balaton Henrietta jegyzőt, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
  
Dr. Balaton Henrietta: a Közigazgatási Hivatal minden település önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzatát bekérte. Célvizsgálatot végeztek és 
az esetlegesen felmerülő hibákat, hiányosságokat feltárták és megküldték a jegyzőknek. Október 30-ig felül kell vizsgálni az SZMSZ-t, véleménye szerint 
kisebb hibákat tártak fel. 
  
Papp József: van-e kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Papp József elfogadásra javasolja az SZMSZ módosítását, kéri az ügyrendi bizottságot, hogy szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
12/2007. (IX. 10.) határozat: 
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága az SZMSZ módosítását megtárgyalta és a képviselő-testületnek elfogadásra 
javasolja. 
  
5./ Napirend: Hulladékgazdálkodási terv elfogadása 
                     Előadó: Dr. Balaton Henrietta jegyző 
  
Papp József megkérdezi Dr. Balaton Henrietta jegyzőt, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
  
Dr. Balaton Henrietta: 2004-ben elkészült Tarhos község hulladékgazdálkodási terve, melyet véleményezés céljából a környezetvédelmi hatóságnak 
megküldtek. A hatóság megküldte a tervvel kapcsolatos véleményét. A tervet a képviselő-testületnek kétévente felül kell vizsgálni, a hatályos jogszabályok 
szerint át kell dolgozni. Ez a folyamat 2004-ben megszakadt, ezért új tervet kellett készíteni. Egy szakember - a korábbi terv alapján, a korábbi 
hiánypótlással, kiegészítve a hatályos jogszabályoknak megfelelően - a tervet elkészítette. A tervet rendelettel kell elfogadni, melyet majd 2008-ban kell 
felülvizsgálni. A környezetvédelmi szakhatóság felé jelezte, hogy a terv elfogadása folyamatban van, a tervet majd 2008-ban fogja a testület felülvizsgálni. 
  
Papp József: van-e kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Papp József elfogadásra javasolja a hulladékgazdálkodási tervet, kéri az ügyrendi bizottságot, hogy szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
13/2007. (IX. 10.) határozat: 
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága a Hulladékgazdálkodási tervet megtárgyalta és a képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja. 



  
6./ Napirend: Településrendezési terv elfogadása 
                      Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Papp József megkérdezi Dr. Balaton Henrietta jegyzőt, hogy van-e szóbeli kiegszítése? 
  
Dr. Balaton Henrietta: a településszerkezeti tervet határozattal, a helyi építési szabályzatot és a szabályozási tervet rendelettel kell elfogadni. Változtatni ezen 
az anyagon már nem lehet, de a testületnek meg kell erősítenie. Jogszabály szerint 2007. december 31-ig kell ezt a kötelezettséget teljesíteni. 
  
Papp József: van-e kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Papp József elfogadásra javasolja a településrendezési tervet, kéri az ügyrendi bizottságot, hogy szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
14/2007. (IX. 10.) határozat: 

Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága a településrendezési tervet megtárgyalta és a képviselő-testületnek elfogadásra 
javasolja. 
  
Dr. Balaton Henrietta: legkésőbb november 5-ig újra össze kell ülnie az Ügyrendi Bizottságnak, mert november 7-én testületi ülés. 
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
Papp József elnök megköszöni a részvételt, az ülést 14,56-kor bezárja. 
  
  

k.m.f. 
  
  
  

                        Papp József                                                                Dr. Balaton Henrietta 
                          ÜB elnök                                                                              jegyző 
  
                                                           Lipcsei Jánosné 
                                                         jegyzőkönyvvezető 

 


